
PROTOKÓŁ Nr IV)2007 
 
z IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 31 stycznia 2007 roku. 
 
Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 1000, a zakończyła  
o godzinie 1415. 
Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100%. 
W sesji udział brał wójt gminy i 4 pracowników urzędu gminy oraz 4 osoby zainteresowane obradami. 
Listy obecności w załączeniu do protokółu. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad IV sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Podjęcie uchwał.  
4. Informacja o pracy wójta miedzy sesjami. 
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 
Ad. 1 
IV sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych pan Zbigniew Drewnowski – 
przewodniczący Rady Gminy. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
Odczytał porządek obrad. 
Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś ma uwagi do protokółu z poprzedniej sesji. 
Do protokółu z poprzedniej sesji nikt nie wniósł uwag. 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wraz z zawiadomieniem o sesji radni otrzymali następujące 
projekty uchwał: 

1. w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Zławieś Wielka, 
2. w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Zławieś Wielka, 
3. w sprawie wysokości diety dla przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 

przewodniczących stałych komisji Rady oraz radnych. 
Przypomniał, że w związku z mandatem pana Rafała Żelazka i interpretacją członkostwa  
w komisji rewizyjnej przedstawiciela Klubu Nowy Czas nie dokonano wyboru składu osobowego komisji 
rewizyjnej, a pozostałych komisjach jest dysproporcja w składzie proponuje ponownie przystąpić do wyboru 
składów osobowych poszczególnych komisji Rady. 
Postawił wniosek o uchylenie w całości uchwały Nr II)3)2006 z dnia 6 grudnia 2006 roku  
w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 
Krzysztof Rak – radny 
Zapytał, dlaczego dokonujemy takiej reasumpcji prawa. Radni wszyscy głosowali za powołaniem składów jakie 
są teraz. Czym to jest spowodowane. Poprosił o przytoczenie opinii prawnej. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Przypomniał, że było odczytywane pismo na temat pana Rafała Żelazka  i była odczytana interpretacja radcy 
prawnego jakie są zasady uczestnictwa członka klubu w komisji. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Zacytowała fragment protokółu z poprzedniej sesji (strona 9) – wypowiedź przewodniczącego Rady itd. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Stwierdził, że dzisiaj stawia wniosek o uchylenie tej uchwały. 
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Krzysztof Rak – radny 
Zapytał, czy to jest zasada, że w ciągu miesiąca zmienia się uchwały.  
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Stwierdził, że można zmienić, a o powodzie zmiany informował. 
Zapytał, kto jest za uchyleniem uchwały Nr II)3)2006. 
 
Za uchyleniem uchwały było 8 radnych, przeciwnych było 7 radnych. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Zapytał, czy można się spodziewać tego, że za dwa miesiące znowu będzie zmiana. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Postawił wniosek, żeby komisja rewizyjna liczyła 3 osoby, komisja budżetu 6 i komisja d)s obywatelskich 6. 
Zapytał, kto jest za przyjęciem tego wniosku. 
 
Za wnioskiem było 8 radnych, przeciwnych było 6, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, że wniosek został przyjęty. 
 
O godzinie 1010 ogłosił 30 minut przerwy. 
 
O godzinie 1040  przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
Poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji rewizyjnej. 
 
Krystyna Rębacz – radna 
Zgłosiła kandydaturę pana Bogdana Damrata i pana Mateusza Miesikowskiego. 
 
Pan Bogdan Damrat i pan Mateusz Mięsikowski wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
Małgorzata Kutnik –radna 
Zgłosiła kandydaturę pana Krzysztofa Raka. 
 
Pan Krzysztof Rak wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Mirosław Trzybiński – radny 
Zgłosił kandydaturę pani Małgorzaty Kutnik. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Nie wyraziła zgody na kandydowanie. 
Poinformowała, że nie czuję się kompetentną , była wybrana do komisji budżetu i to będzie podtrzymywała. 
 
Mirosław Trzybiński – radny 
Zapytał, czy ktoś z klubu chciałby pracować w komisji rewizyjnej. 
 
Nikt na to nie wyraził zgody. 
 
Nikt więcej kandydatów nie zgłosił. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Zapytał, kto jest za kandydaturą pana Bogdana Damrata. 
Za było 15 radnych. 
Zapytał, kto jest za kandydaturą pana Mateusza Mięsikowskiego. 
Za było 15 radnych.  
Zapytał, kto jest za kandydaturą pana Krzysztofa Raka. 
Za było 7 radnych, 7 przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
Stwierdził, że nie dokonano wyboru pana Raka do komisji rewizyjnej. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Odczytała oświadczenie klubu w związku z opinią radcy prawnego urzędu gminy p. Zdziubany. 
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Oświadczenie złożyła na ręce przewodniczącego. 
Oświadczenie w załączeniu do protokółu. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że jedyny jaki wymóg musi spełnić to akceptacja większości radnych. 
 
Krzysztof Rak – radny 
Poinformował, że opinia ta jest sprzeczna z ustawą, statutem gminy, Czy jest w ustawie powiedziane, że radny 
musi spełniać dodatkowe wymogi, radca prawny uzasadnia brakiem akceptacji. 
 
Rafał Żelazek – radny 
Odczytał opinię prawną wydrukowaną z systemu informacji prawnej Lex-a dotyczącą powoływania komisji 
rewizyjnej. 
Opinia w załączeniu do protokółu. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Stwierdziła, że tyle ile jest prawników tyle będzie opinii. Opieramy się na opinii prawniczki  
z urzędu gminy. Odczytała fragment opinii. Rada nie może zaakceptować kandydata, którego proponuje klub, 
ale zastanówmy się wszyscy jakie muszą być te wymogi. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Jeszcze raz podkreślił, że jedyny wymóg jaki musi być spełniony to akceptacja większości radnych. 
 
Zenon Podgórski – radny 
W piśmiennictwie prawniczym jest, że ustawowo zagwarantowane uczestnictwo przedstawicieli klubów w 
komisji rewizyjnej. Jest ich prawem, a nie ich obowiązkiem , klub może, a nie musi z tego prawa korzystać, 
czyli my nie chcemy z tego prawa korzystać. Prosimy przewodniczącego o poparcie za prośbą klubu, ten nasz 
członek klubu wszedł do komisji rewizyjnej. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Zapytał pana Podgórskiego, czy to znaczy, że stawia wniosek o rezygnację z prawa zgłoszenia kandydata przez 
klub do komisji rewizyjnej. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Stwierdził, że nie rezygnują. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Odczytała fragment opinii radcy prawnego dotyczący prawa uczestnictwa członka klubu  
w komisji. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Nie napisano, że konkretni przedstawiciele, tylko przedstawiciel. Kandydat ma odpowiadać Radzie, a nie 
odpowiada. 
 
Mateusz Mięsikowski – radny 
Stwierdził, że pan Rak nie uzyskał odpowiedniej ilości głosów, a komisja powinna liczyć 3 członków, nikt z 
pozostałych członków klubu nie chce być w komisji rewizyjnej, proponuje wybranie z reszty radnych trzeciego 
członka. 
Zaproponował członkostwo pana Szczepana Dynasińskiego. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Zapytał członków klubu, czy zgłaszają innego kandydata, czy z przysługującego prawa rezygnują. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Poinformowała, że klub korzysta z tego prawa, ale członkowie klubu chcą wiedzieć jakie musi spełnić wymogi 
kandydat. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że musi mieć akceptację większości radnych. 
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Zenon Podgórski – radny 
Poprosił wójta o zajęcie stanowiska w tej sprawie. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Odpowiedział, że nie może zająć stanowiska w tej sprawie ponieważ to kompetencja Rady. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że obrady nie są zależne od wójta. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Przebieg obrad wywołał postawienie wniosku, żeby w obradach uczestniczyła radca prawny urzędu gminy pani 
Anna Zdziubany. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Przypomniał, że pytano, czy klub korzysta z prawa, czy nie. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Jeszcze raz zaproponowała kandydaturę pana Raka. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Przypomniał, że pan Rak nie uzyskał akceptacji Rady. 
 
Mirosław Trzybiński – radny 
Zaproponował, żeby klub podał dwóch kandydatów. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Stwierdził, że radni uważają, że lepiej jak jest głupszy niż mądrzejszy i ma czym kierować. 
 
Mateusz Mięsikowski – radny 
Jeżeli pan Podgórski uważa się za głupszego od pana Raka to jest pana Podgórskiego sprawa, bo ja nie uważam 
się za głupszego. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Pan Zenek podszedł emocjonalnie do tematu i w tym momencie też powinnam być urażona. 
Musimy się wspólnie zastanowić, ogłośmy przerwę. Porozmawiamy bo jest sytuacja patowa. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Wy zgłosiliście 2 kandydatów nie 4. Nie oszukujmy się, my nie mieliśmy wyboru na kogo głosować. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Uważa, że nie ma co dyskutować, co i jak, taka była decyzja Rady. 
 
Mirosław Trzybiński – radny 
Poprosił o przerwę. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 11-tej ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 
O godzinie 1110 wznowił obrady IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 
Oddał głos przedstawicielowi Klubu Nowy Czas. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Stwierdził, że klub zgłosi nową kandydaturę, ale pod warunkiem, że przewodniczącym komisji budżetu będzie 
kandydat klubu i obojętnie kto to będzie. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że nie ma jeszcze powołanych komisji, a przewodniczących komisji wybierają jej członkowie. 
 
Mirosław Trzybiński – radny 
Dajemy słowo, że tak będzie. 
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Andrzej Pyzik – radny 
Zgłosił kandydaturę pani Małgorzaty Kutnik. 
 
Pani Małgorzata Kutnik dla dobrej woli przyszłej współpracy wyraziła zgodę na  
kandydowanie do komisji rewizyjnej.   
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Zapytał, kto jest za tym, żeby w skład komisji rewizyjnej weszła pani Małgorzata Kutnik. 
 
Za  było 15 radnych. 
 
Oznajmił, że w skład komisji rewizyjnej weszli : 

1. Pan Bogdan Damrat, 
2. Pan Mateusz Mięsikowski, 
3. Pani Małgorzata Kutnik. 

 
Poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji budżetu. 
Ze swej strony zgłosił kandydaturę pani Krystyny Rębacz, pani Hanny Janik i pana Mirosława Trzybińskiego. 
 
Pani Krystyna Rębacz, pani Hanna Janik i pan Mirosław Trzybiński wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
Mateusz Mięsikowski – radny 
Zgłosił kandydaturę pana Zbigniewa Drewnowskiego. 
 
Pan Zbigniew Drewnowski wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Zgłosił kandydaturę pani Teresy Balickiej. 
 
Pani Teresa Balicka wyraziła zgodę na kandydowanie. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Zgłosił kandydaturę pana Krzysztofa Raka. 
 
Pan Krzysztof Rak wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Henryk Lizak – radny 
Zgłosił kandydaturę pana Andrzeja Pyzika. 
 
Pan Andrzej Pyzik nie wyraził zgody na kandydowanie. 
 
Nikt więcej nie zgłosił żadnego kandydata. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie i tak : 

1. pani Krystyna Rębacz otrzymała 15 głosów za, 
2. pani Hanna Janik otrzymała 15 głosów za, 
3. pan Mirosław Trzybiński otrzymał 15 głosów za, 
4. pan Zbigniew Drewnowski otrzymała 14 głosów za, 1 osoba się wstrzymała od głosu, 
5. pani Teresa Balicka otrzymała 15 głosów za, 
6. pan Krzysztof Rak otrzymał 15 głosów za. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji d)s obywatelskich. 
Ze swej strony zgłosił : 

1. pana Szczepana Dynasińskiego, 
2. pana Rafała Żelazka. 

Zapytał, czy pan Dynasiński i pan Żelazek wyrażają zgodę na kandydowanie. 
 
Pan Szczepan Dynasiński i pan Rafał Żelazek wyrazili zgodę na kandydowanie. 
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Zenon Podgórski – radny 
Zgłosił kandydaturę pana Henryka Lizaka. 
 
Henryk Lizak – radny 
Zgłosił kandydaturę pana Zenona Podgórskiego. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Zgłosiła kandydaturę pana Zbysława Krawulskiego i pana Andrzeja Pyzika. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy pan Henryk Lizak, pan Zenon Podgórski, pan Zbysław Krawulski i 
pan Andrzej Pyzik wyrażają zgodę na kandydowanie. 
 
Pan Henryk Lizak, pan Zenon Podgórski, pan Zbysław Krawulski i pan Andrzej Pyzik wyrazili zgodę na 
kandydowanie do komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie i tak : 

1. pan Szczepan Dynasiński otrzymała 15 głosów za, 
2. pan Rafał Żelazek otrzymał 15 głosów za, 
3. pan Henryk Lizak otrzymał 15 głosów za, 
4. pan Zenon Podgórski otrzymał14 głosów za, 1 osoba wstrzymała się od głosu, 
5. pan Zbysław Krawulski otrzymał 15 głosów za, 
6. pan Andrzej Pyzik otrzymał 15 głosów za. 

 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie powołania składów osobowych stałych 
komisji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  
Uchwałę Nr IV)9)2007 
w sprawie  powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Zławieś Wielka 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1125 ogłosił przerwę w celu odbycia pierwszych posiedzeń komisji, 
które zobowiązane są wybrać swoich przewodniczących. 
 
Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1200 wznowił obrady IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
Oznajmił, że pod jego przewodnictwem odbyły się pierwsze posiedzenia komisji Rady Gminy. 
Poinformował, że : 

1. przewodniczącym komisji rewizyjnej został pan Mateusz Mięsikowski, a jego zastępcą pani Małgorzata 
Kutnik, 

2. przewodniczącym komisji budżetu został pan Krzysztof Rak, a niepisanym zastępcą pan Mirosław 
Trzybiński, 

3. przewodniczącym komisji d)s obywatelskich został pan Szczepan Dynasiński, a niepisanym zastępcą 
pan Andrzej Pyzik. 

 
Krystosiak Grażyna sekretarz gminy 
Poinformowała, że zastępcę przewodniczącego komisji rewizyjnej powołuje komisja nie Rada Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 
Uchwałę Nr IV)10)2007 
w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Zławieś Wielka 
 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Wnioskowała o to, żeby na najbliższej sesji zmienić statut gminy, bo przewodniczący komisji rewizyjnej ma 
swojego zastępcę, a inne komisje nie mają. 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że kolejny projekt uchwały dotyczy diet. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Powstały komisje i wszystkie kwestie dotyczące budżetu powinny być przez nie przedyskutowane. Proponuje, 
żeby tą uchwałę przekazać komisji budżetowej. 
Można ją podjąć na następnej sesji. 
 
Mateusz Mięsikowski – radny 
Uważa, że w dniu dzisiejszym są wszystkie komisje razem i dzisiaj można to przedyskutować. 
 
Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
Omówiła projekt uchwały w sprawie wysokości diety dla przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Rady Gminy, przewodniczących stałych komisji Rady oraz radnych. 
Poinformowała, w jakich wysokościach mają diety radni sąsiednich gmin. Dodała, że są to diety miesięczne. 
Przekazała, że na diety w proponowanej wysokości zapewnione są środki finansowe  
w opracowanym projekcie budżetu. 
 
Mirosław Trzybiński – radny 
Stwierdził, że nasza gmina liczy 11 tysięcy mieszkańców, zapytał ile mieszkańców mają sąsiednie gminy. 
 
Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
Poinformowała ile mieszkańców mają gminy sąsiadujące. 
 
Mirosław Trzybiński – radny 
Zapytał o ile można podnieść stawki proponowane. 
 
Janina Ciska – skarbnik gminy 
To zależy od radnych, ponieważ w ciągu roku można wprowadzić zmiany. 
 
Mateusz Mięsikowski – radny 
Uważa, że zmianę można wprowadzić na rok 2008.  
Dodał, że nigdy nie myślał, żeby na pracy w Radzie zarobić. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Część radnych pracuje zawodowo i części zakład pracy pokrywa koszty, a części nie, mają tylko dietę. 
Musimy to rozpatrzyć w tym kontekście. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Nadmieniła, że może radni się krępują o tym mówić przy pracownikach urzędu. 
 
Na czas dyskusji nad wysokością diet pracownicy urzędu opuścili salę ( godzina 1210 ). 
 
Od godziny 1225 uczestniczyli w obradach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, jakie są propozycje wysokości diet. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Poinformował, że wstępnie ustalono : 

1. dla przewodniczącego Rady – 1.200,00, 
2. dla wiceprzewodniczącego Rady – 500,00, 

3. dla przewodniczących komisji – 450,00, 

4. dla radnych – 350,00 lub 400,00. 

 
Mateusz Mięsikowski – radny 
Poinformował, że zrezygnowałby z 50,00, żeby zwykły radny też miał 400,00. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Stwierdził, że trzeba to uzgodnić z komisjami. 
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Mirosław Trzybiński – radny 
Poprosił skarbnika gminy, żeby powiedziała coś na temat diet. 
 
Janina Ciska – skarbnik gminy 
Poinformowała, że na pierwsze półrocze wystarczy pieniędzy na diety w wysokości proponowanej, W ciągu 
roku budżet gminy jest zmieniany więc będzie można wprowadzić zmianę, która zwiększy środki na diety. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Są też propozycje, żeby sołtysom wyasygnować pieniądze. 
 
Janina Ciska – skarbnik gminy 
Poinformowała, że sołtysi ujęci są w innym rozdziale i dzisiaj tego nie rozpatrzymy. 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wysokości diety dla przewodniczącego i 
wiceprzewodniczącego Rady Gminy, przewodniczących stałych komisji Rady oraz radnych. 
Zapytał kto jest za podjęciem uchwały w wersji zmienionej kwotami proponowanym przez pana Pyzika i z 
400,00 zł dla radnego. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się  
Uchwałę Nr IV)11)2007 
w sprawie wysokości diety dla przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Rady 
                 Gminy, przewodniczącego stałych komisji Rady oraz radnych 
 
 
Ad. 4 
 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Przedstawił informację o pracy wójta miedzy sesjami. 
 
Informacja w załączeniu do protokółu. 
 
Henryk Lizak – radny 
Stwierdził, że w Rozgartach są już podzielone działki, a teraz Pan wójt mówi, że nie jest możliwe 
doprowadzenie tam wody, czy nie ma innej możliwości ponieważ jest tam już linia telefoniczna. 
 
Hanna Janik – radna 
Poprosiła o przybliżenie sprawy rozbudowy OSP w Skłudzewie. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Zapytał, czy przeprawę do Solca Kujawskiego prowadziłaby jakaś firma, czy jakaś spółka  
z urzędem gminy i czy Solec się do tego dołoży. 
 
Krzysztof Rak – radny 
Zapytał, czy była robiona analiza jakie korzyści przyniesie prom i czy będą miejsca pracy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wójt odpowie na pytania w wolnych wnioskach. 
 
 
Ad. 5 
 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poprosił radnych o przekazanie kont i dostarczenie zdjęć do legitymacji radnego. 
Poinformował, że wpłynął wniosek sołtysów o ustalenie im wynagrodzenia. 
Wniosek zostanie przekazany do komisji w celu rozpatrzenia. 
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Kazimierz Jędrzejewski – sołtys sołectwa Zławieś Mała. 
Wnioskuje o zabezpieczenie skarpy przy ulicy Piekarskiej w Złejwsi Małej, można ją zrobić w ten sposób, żeby 
samochody mogły parkować koło cmentarza. 
Podziękował za częściowe wyrównanie ulicy Honorowych Dawców Krwi. 
 
Rafał Żelazek – radny 
Przedstawił wnioski z zebrania z mieszkańcami Złejwsi Małej i tak : 

1. wykonanie parkingu koło cmentarza w Złejwsi Małej, 
2. postawienie zakazu wjazdu TIR-ów na osiedle w Złejwsi Małej, 
3. budowa oświetlenia ulicznego w Złejwsi Małej koło piekarni i suszarni, 
4. postawienie barierki na mostku koło suszarni w Złejwsi Małej, 
5. przy firmie INCO jest płot, w którym są dwie duże dziury zakryte dyktą, a biegają tam dwa duże psy, 

grozi to bezpieczeństwu dzieci. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Koło drogi do Starego Torunia jest nie oczyszczony rów, z którego wybija woda na drogę (na wysokości p. 
Siwczyńskiego) i na tym odcinku należałoby drogę oświetlić. 
Na znaku drogowym w Starym Toruniu jest „Stary Toruń 2”, a 2 kilometry to już Wisła. 
W Przysieku należałoby postawić znak „Stary Toruń osiedle”. 
W Górsku boisko szkolne jest nie ogrodzone i jest przez to niszczone sprzętem zmotoryzowanym. 
 
Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 
Zbiera opłatę targową i ci co przyjeżdżają do Złejwsi Wielkiej nie chcą płacić bo twierdzą, że jest to teren 
prywatny, nie wie co ma robić. 
Prosi o oświetlenie ulicy Dębowej, Zachodniej i Południowej w Złejwsi Wielkiej  
i położenie chodników we wsi. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Odczytał wnioski wypracowane przez radnych i radę rodziców szkoły w Górsku w dniu 21 listopada 2006 
roku. 
Wnioski w załączeniu do protokółu. 
 
Mirosław Trzybiński – radny 
Podziękował za zakup krzeseł do OSP w Toporzysku i poprosił o zakup stołów. 
 
Mieczysław Więch – radny 
Stwierdził, że zabrakło dobrej woli Radzie w sprawie wynagrodzenia dla sołtysów. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Informował, że wniosek zostanie rozpatrzony przez komisję. 
 
Mirosław Kostemski – sołtys sołectwa Zarośle Cienkie 
Poprosił o nawiezienie szlaki na około 200 metrów drogi w kierunku p. Biedy. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Zapytała czego dotyczył przetarg drugi. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Jeden przetarg został wycofany bo był tylko jeden oferent, ale dokładnie na to pytanie odpowie po sesji. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Wnioskuje o ułatwienie dostępności informacji w BIP i przesyłanie radnym emailem brudnopisów 
protokółów z sesji, żeby radni wnieśli swoje uwagi, uchwały też powinny być udostępnione. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Protokół musi być podpisany i przyjęty przez Radę. 
  
Krzysztof Rak – radny 
Chodzi o to, żeby projekt protokółu był przysyłany radnym. 
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Andrzej Pyzik – radny 
Stwierdził, że nie zawsze ma czas, żeby przeczytać protokół. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że nie przyjmuje tego, że radny nie zawsze ma czas, prosił, żeby tego nie mówić ludziom. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Za każdą stronę protokółu trzeba zapłacić trzy złote i na kogo ma wystawić rachunek, chodzi o to, żeby 
można było go ściągnąć z internetu. 
Chciałby na zebraniu w Starym Toruniu otrzymać informację dotyczącą świetlicy  
w Starym Toruniu. 
 
Henryk Lizak radny 
Zapytał, czy w obsłudze zebrania wiejskiego będzie pracownik urzędu. 
 
Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
Odpowiedziała, że będzie pracownik, będą karty do głosowania i będą protokóły. 
 
Zbigniew Drewnowski - przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że postara się uczestniczyć w każdym zebraniu. 
 
Zbysław Krawulski – radny 
Chciałby coś wiedzieć na temat lewoskrętu w Czarnowie przy szkole. 
Powstało duże osiedle w Czarnowie i surowce wtórne znoszone są przez mieszkańców pod sklep, wnioskuje 
o postawienie pojemników koło firmy DROMINEX. Czy coś będzie zrobione w sprawie internetu, czy 
będzie dalsza kanalizacja odleglejszych terenów  
w Czarnowie. 
 
Tadeusz Smarz wójt gminy 
Poinformował, że w sprawie przyłączenia, czy odłączenia części gminy do innej odbywa się debata 
mieszkańców. Jest specjalna procedura, jest referendum z inicjatywy mieszkańców. Jest podejmowana 
uchwała, która za pośrednictwem wojewody rozpatrywana jest przez Radę Ministrów. 
Nie ma możliwości dojścia z wodą na enklawę w Rozgartach ponieważ kolejna droga też jest Lasów 
Państwowych, a oni nie zgadzają się na przejście. Jest specjalne zarządzenie  na ten temat, jest to teren 
leśny. 
Strażacy z OSP w Skłedzewie chcą rozbudowy remizy o salkę na swoje posiedzenia  
i o toaletę. Chce wynegocjować 30m2 gruntów od pani Kisielewskiej ale jest to bardzo trudne. 
Przeprawa przez Wisłę jest bardzo złożona. Robię różne rozpoznania na ten temat. Pomysł jest 
akceptowany, ale sam prom ma kosztować około 2 milionów złotych. Rozmowy z Burmistrzem Solca 
Kujawskiego były już prowadzone. Prom może będzie rentowny, może nie, ale służba zdrowia, czy oświata 
też nie jest rentowna. 
Chodzi tu między innymi nawet o sprzedaż płodów rolnych. 
 
Zbysław Krawulski – radny 
Stwierdził, że temat promu będzie poruszany na zebraniu wiejskim w Czarnowie. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Każdy pomysł ma swoje za i przeciw. Mówiliśmy o korzyściach, ale i mogą być zagrożenia. Jeżeli Rada nie 
wyrazi na to zgody nie będzie mowy o promie. Mieszkańcy mieliby też łatwiejszy dostęp do kultury. Taki 
prom jest w Nieszawie, z wójtem Nieszawy też przeprowadził rozmowy . Dyrekcja Wód  też nie ma nic 
przeciwko budowie promu. Nie wiadomo kto będzie prowadził prom, ale sponsora na taki wydatek nie 
znajdziemy. 
Budowę miejsca parkingowego koło cmentarza w Złejwsi Wielkiej przyjął do realizacji, ale nie wie o jaką 
skarpę chodzi. 
 
Kazimierz Jędrzejewski - sołtys sołectwa Zławieś Mała 
Poinformował, że od ulicy jest skarpa. 
 
Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 
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Do kaplicy na cmentarzu w Złejwsi Wielkiej doprowadzony jest prąd. Do kogo zwrócić się w sprawie 
oświetlenia wnętrza kaplicy. 
 
Tadeusz Smarz - wójt gminy 
 
Należy zwrócić się do księdza. 
Drogi na osiedlu w Złejwsi Małej są osiedlowe i to wspólnota powinna coś postanowić. 
Założenie oświetlenia na ulicy Piekarskiej przemyśli. 
Oświetlenie uliczne w Starym Toruniu jest zaplanowane i spróbuje załatwić sprawę znaków. 
Boisko w Górsku będzie ogrodzone. 
Opłata targowa też musi być pobierana na prywatnym terenie. 
Przedstawi radnym gdzie zaplanowane jest oświetlenie uliczne. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Stwierdził, że to zebrania w wioskach będą ustalały co chcą mieć zrobione. Ma nadzieję, że współpraca się 
ułoży. Luty jest miesiącem wyboru sołtysów i rad sołeckich i odbędą się z nimi spotkania. 
 
Tadeusz Smarz - wójt gminy 
Nie zamierza wycofywać się z programu wyborczego i myśli, że radni będą ten program akceptować. 
Poinformował, że opiekę nad obiektami sportowymi w Górsku przekazał dyrektorowi Walczyńskiemu z 
tego co wie odbywają się tam zajęcia. Gmina zatrudniła opiekunów obiektów, żeby dosłownie pilnowali co 
dzieje się po godzinach zamknięcia szkoły. 
Nigdzie w szkołach nie ma stomatologów, a na oświatę dostajemy 6 milionów złotych, wydajemy 9 
milionów. Są uwagi do pani Dankowskiej i na ten temat możemy dyskutować, ale służby zdrowia nie 
finansujemy. Gabinet stomatologiczny funkcjonuje w ośrodku w Górsku. 
Na obiady może i niektórzy narzekają, ale to nie są obiady tylko dożywianie, w niektórych szkołach są tylko 
kanapki. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Stwierdził, że rodzice chcą dopłacać. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Był w Górsku, jadł obiad w dwiema mamami, za 2.20zł nic wielkiego nie można żądać. Powiedziałem tym 
mamom o dopłacie, jedna stwierdziła, że ją na to stać, ale większości nie. 430 uczniów korzysta z 
dożywiania w tym 35 osób płaci i są to osoby starsze, które nie narzekają. 
Każdy radny może pójść do szkoły spróbować posiłku. Kuchnie w szkołach pozamykał Sanepid, poza tym 
koszty z naszych kuchni to 3,70zł. Na dożywianie też przeprowadzany jest przetarg. Nie może być podziału 
na dzieci lepsze i gorsze pod względem dożywiania, nie może być tanie i drożej. 
Stoliki do OSP w Toporzysku i Siemoniu są już zamówione. 
Naprawę drogi koło p. Bidy przyjmuje do realizacji. 
Nie składał nigdy deklaracji na temat rozbudowy świetlicy w Starym Toruniu. Jest kilka świetlic, ale nie jest 
zadowolony z ich funkcjonowania. W GOK-u młodzież interesuje się tylko internetem. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Zapytał, czy nie byłoby lepiej wybudować jedną świetlicę dla Przysieka i Górska. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Poinformował, że chodzi tylko o wodę, sambo i toaletę. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Trzeba coś zainicjować, a potem będą rozmowy. 
Każdy sołtys ma opiekuna w postaci pracownika urzędu gminy. 
Na temat lewoskrętu w Czarnowie prowadzi rozmowy już od dłuższego czasu z Generalną dyrekcją Dróg. 
Sieć internetowa jest ułożona, ale kiedy będzie podłączona nie wie. 
Rozbudowa kanalizacji w Czarnowie jest przewidziana. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Stwierdził, że ścieżka rowerowa powinna być wykonana od Przysieka do Złejwsi Wielkiej, powinna być 
wyasfaltowana i oświetlona. Byłoby to bezpieczne. 
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Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 
Nie otrzymała odpowiedzi na temat oświetlenia ulic w Złejwsi Wielkiej. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że nie będzie ono wykonywane w bieżącym roku. 
 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
 

      Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 


